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Aan de leden van de raad,

Aanleiding

Op 22 juni zijn er schriftelijke vragen ingediend aangaande het potentieel aanleggen van glasvezel in 
de gemeente Zwijndrecht en wat hierbij de overwegingen zijn van het college. De conclusie van de 
vraagstelling was als volgt. 'We weten dat het de wens van bewoners moet zijn die leveranciers ertoe 
brengt de aansluiting operationeel te maken. We vragen ons echter af wat de gemeente extra kan 
doen om hieraan verandering te brengen in het belang van haar inwoners.' Hierbij stond zodoende 
voorop of de gemeente extra stappen kan ondernemen om de ontwikkeling van glasvezelaanleg te 
versnellen. De aanleg van glasvezel is een opgave die zich niet tot Zwijndrecht beperkt, maar een 
landelijke ontwikkeling betreft. Gezien de omvang en ontwikkelingen op dit thema komen we middels 
deze brief graag tegemoet aan de schriftelijke vragen en de informatiebehoefte van uw raad als 
geheel. Middels deze raadsinformatiebrief acht uw college de schriftelijke vragen afgedaan.

 Anno 2021 is het gebruik kunnen maken van snel internet een belangrijke behoefte van inwoners. 
Zowel op het gebied van vrijetijd als op professioneel vlak, nu thuiswerken een vlucht heeft genomen 
sinds de huidige coronapandemie. De gemeente Zwijndrecht neemt altijd graag een faciliterende rol 
aan richting de behoeften van haar inwoners, echter mogen noemenswaardige afwegingen en risico's 
niet onbesproken blijven.

Risico's

Telecomaanbieders zijn commerciële bedrijven. Een glasvezelnet wordt alleen aangelegd als dit 
economisch uit kan. Als een aanbieder over wil gaan tot aanleg kan de gemeente hier voorwaarden 
aan verbinden. Deze voorwaarden hebben betrekking op te maken kosten voor vergunningen, 
toezicht en eventuele herstelwerkzaamheden door het innen van leges en degeneratiekosten. 
Degeneratiekosten zijn beheerkosten die gemaakt moeten worden om de teruggang van het 
kwaliteitsniveau van het straatwerk te herstellen, als gevolg van afgenomen kwaliteit door 
graafwerkzaamheden bij de aanleg van glasvezel. Voor de bepaling van de degeneratiekosten wordt 
een methode gehanteerd die in afstemming met de telecomsector is opgesteld. Op basis van de 
aanleglengte wordt becijferd wat een reële vergoeding voor degeneratie is. Degeneratiekosten zijn in 
Zwijndrecht relatief hoog wegens de bodemkwaliteit. In Zwijndrecht hebben we een slappe bodem, 
waardoor de kans op zetting aanzienlijk toeneemt na roering in de grond.

Bij aanleg van glasvezel zijn de gevolgen voor de openbare ruimte groot, aangezien het straatwerk 
moet worden opengebroken en later hersteld. Dit brengt de nodige financiële gevolgen en risico's met 
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zich mee op het gebied van degeneratie. Verharding van wegen en stoepen moeten nou eenmaal 
opengebroken worden en dit zorgt ervoor dat de kwaliteit eerder daalt dan gebruikelijk. Iedere 
gemeente dient een afweging te maken ten aanzien van de mogelijke risico's op het gebied van 
degeneratie, waarbij de bodemkwaliteit in ogenschouw wordt genomen. Ten tweede doen 
telecomaanbieders een bod aan gemeenten voor het dekken van te maken kosten. Naast 
degeneratiekosten zijn er ook kosten op het gebed van leges. Hieruit wordt door de gemeente haar 
toezichthoudende rol en overhead op het project gefinancierd. Wanneer het bod niet vergelijkbaar is 
met de kosten voor de gemeente, is het voorstel als vanzelfsprekend lastig te accepteren.

Conclusie

In het verleden zijn eerder gesprekken geweest met een aanbieder, echter is er toen vanwege 
benoemde financiële risico's geen acceptabel voorstel op tafel gekomen. Ook zijn er momenteel 
lopende gesprekken met een mogelijke aanbieder. Er is echter ook nu wederom sprake van een 
verschil in financiële uitgangspunten, waardoor overeenstemming niet per definitie een 
vanzelfsprekendheid is. Om lopende gesprekken niet te schaden is het delen van concrete informatie 
nu nog niet mogelijk. Bij een financieel acceptabele casus zal het college als vanzelfsprekend richting 
uw raad komen met een voorstel. Hierbij zal uw raad vervolgens gevraagd worden om mandaat te 
verstrekken vanuit uw budgetverantwoordelijkheid en de mogelijk te nemen risico's. De intentie en 
bereidwilligheid vanuit de gemeente om deze ontwikkeling mogelijk te maken is dus zeker aanwezig. 
Het is echter ook aan telecomaanbieders in de markt om met een acceptabel financieel kader te 
komen voor alle betrokkenen, waarbij financiële risico's zo goed mogelijk zijn afgedekt. Hiermee zou 
de ontwikkeling van uitgebreide aanleg van glasvezel in de gemeente Zwijndrecht een stap dichterbij 
komen.

 

 

Hoogachtend,

De secretaris, De burgemeester,


